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Introducció 

  

Els grups d’opinió sotasignants, com a socis i sòcies (i, per tant, en la 

nostra condició de propietaris i propietàries del FC Barcelona), un cop 

transcorreguts gairebé tres anys i mig del mandat atorgat a l'actual 

Junta Directiva, ens veiem en l’obligació de fer públic, de nou, el nostre 

posicionament sobre l'actual moment del Club pels fets que a 

continuació exposarem. Volem remarcar prèviament que allò que 

exposarem és absolutament aliè a les trajectòries esportives 

immediates dels diferents equips professionals i/o no professionals de 

l’entitat. En aquest sentit, entenem que els imminents resultats 

esportius mai poden condicionar les nostres opinions i posicionaments 

envers totes aquelles qüestions que afecten el Club, i a aquest efecte 

creiem que hem viscut ja diversos antecedents que han demostrat la 

necessitat de separar sempre resultats i gestió. 

Ha quedat constatat que la situació econòmica i esportiva en què 

l’actual Junta Directiva es va trobar l’entitat l'any 2021 era alarmant, i 

el futur del Club, tal com l’hem conegut, estava en risc. Va ser per 

aquest motiu que alguns dels grups sotasignats vam promoure una 

moció de censura sense cap suport extern, ni mediàtic ni econòmic, i 

en uns moments i unes circumstàncies totalment adverses, enmig de 

la pandèmia de la COVID-19. Malgrat tot això, vàrem creure que ens 

havíem de mobilitzar, tant per no deixar caure el nostre Barça en un 

pou sense fons, com perquè crèiem que havíem de lluitar per permetre 

que una nova Junta entrant implementés unes noves formes de fer 

alineades amb els nous temps i allunyades de les males praxis d’aquell 

moment. En aquest sentit, l’actual Junta Directiva, doncs, és hereva 

d’aquest moviment i mobilització col·lectius que van forçar la dimissió 

de la Junta Directiva encapçalada pel Sr. Josep Maria Bartomeu. 

Es per tot això que no es pot acusar d’oportunistes ni d’avantatgistes 

als grups sotasignants, ja que hem demostrat al llarg d’aquests anys 

que posem sempre el Club davant de qualsevol interès personal i que 

no tenim ambicions electorals. 



 

Balanç dels darrers tres anys i mig i proposta de qüestió de 

confiança 

 

És per aquests motius que, avui, volem manifestar el nostre desencís i 

contrarietat davant d’un seguit d'actuacions que considerem errònies i 

que a continuació procedirem a enumerar, els responsables de les 

quals són els membres de l’actual Junta Directiva. 

En primer lloc, no estem gens d’acord amb el tractament que s’ha 

donat a diferents mites del barcelonisme, patrimoni de tots els 

culers: 

● No ens va agradar la forma com es va produir la sortida de Leo 

Messi, generant unes expectatives de continuïtat assegurada que 

finalment es van demostrar eren irreals i trencant a més la seva 

confiança; no havent-la tampoc recuperat posteriorment, que és 

el que procediria. 

● No ens va agradar la forma com es va produir la sortida de 

Ronald Koeman, posant la seva continuïtat en qüestió durant 

unes setmanes mentre es deia públicament que se’n buscava 

substitut. 

● I no ens va agradar tampoc la forma com es van produir les 

sortides de Saras Jasikevicius o de Xavi Hernández, en aquest 

darrer cas, amb canvis de guió histriònics que van afectar la 

reputació del Club i van evidenciar que no es tenia clara quina 

era la direcció que volia prendre l’entitat en l'àmbit esportiu. 

En segon lloc, no estem d’acord en com s’estan manllevant els 

valors del nostre Club, amb diferents actes i posicionaments 

allunyats del que és i hauria de continuar sent el Barça:  

● No ens agrada, per exemple, que alguna de les persones més 

properes al president, Sr. Joan Laporta, en concret un dels seus 

assessors i persona de màxima confiança, hagi manifestat 

públicament el seu suport a ideologies totalment contràries als 

nostres propis Estatuts i a la nostra història (de la que ens sentim 

orgullosos i orgulloses) i no s'hagi pres cap mesura. 

● No ens va agradar com el Club es va posicionar amb relació als 

fets que van afectar a la nostra exjugadora Jennifer Hermoso 

durant la celebració de la Copa del Món femenina, amb un 

comunicat poc contundent i ambigu, impropi dels valors que ha 

de preservar el Barça.  



● No ens agrada el menyspreu que estan patint les nostres 

seccions professionals i/o amateurs, amb fets com els que ha 

sofert l’equip femení de bàsquet i, recentment, la secció d’hoquei 

gel. 

● No és admissible iniciar un procés de revisió d'Estatuts el 2022, 

demanant la participació dels socis i sòcies, i que, transcorreguts 

dos anys, no se n’hagi tornat a saber res més. 

● No ens ha agradat tampoc la manera en què s’ha abordat i 

gestionat l’anomenat cas Negreira (ni amb els temps de resposta 

deixant esperar gairebé dos mesos per fer una primera roda de 

premsa, ni amb el fons de la resposta), que tant de mal està 

produint al prestigi i credibilitat del Club. 

● Ni ens ha agradat començar el mandat anant de la mà amb el 

nostre màxim rival, en un projecte conjunt com és la Superlliga, 

que fins ara no han conduït a res positiu pel Barça, el mateix club 

que s’ha personat després com acusació contra el nostre club en 

l’esmentat cas Negreira. Ha estat un greu error estratègic. 

● No ens ha agradat finalment la pèrdua progressiva de sentit de 

pertinença al Barça, que es constata amb el número d'abonats a 

Montjuïc (només 18.000 el 1r any i 22.000 en el 2n) que han 

hagut de patir una caòtica assignació dels seients, o també en 

l'eliminació del Carnet físic de Soci/a, amb l'excusa de la 

sostenibilitat, obligant al soci/a a pagar 10 € més si vols 

conservar el carnet físic, a banda de 215 €. 

En tercer lloc, ens preocupa enormement la situació 

econòmica, financera i patrimonial de l’entitat, amb problemes 

i vicis de fons que ens fan témer per la viabilitat del seu futur: 

● Trobem inadequat, i fins i tot arriscat per la supervivència del 

Club, que s’emprin les mal anomenades “palanques” com a 

forma ordinària de gestionar i salvar exercicis, i no com a recurs 

molt puntual per superar situacions excepcionals. 

● Considerem que va contra la naturalesa del Club el fet d’abusar 

de la creació de Societats Mercantils per explotar actius de 

l’entitat que impedeixen un control transparent sobre la gestió 

d'aquests per part dels socis i sòcies. Aquesta praxi ens apropa, 

encara que sigui parcialment, en una SA de facto. 

● Considerem que és il·lustratiu, i en cap cas positiu pel Barça, que 

un gran nombre d’executius d’alt nivell dels que duia el president 

Sr. Laporta a la seva candidatura el 2021, hagin abandonat el 

Club a penes tres anys després d’incorporar-s’hi. Tenim molt clar 



que només les persones de talent poden fer créixer l’entitat. I no 

entenem tampoc com havent fugit molt talent executiu, durant 

el mandat de l'actual Junta en un moment en què s'havia de ser 

curós en la contenció de la despesa, s'hagin incrementat els 

salaris dels membres del comitè de direcció (3,7 mil. l'exercici 

20/21 vs. 5,9 mil. l'exercici 22/23), s'hagin incrementat els seus 

membres (13 l'exercici 20/21 vs. 24 l'exercici 22/23) i s'hagin 

pagat gairebé en tres anys 12,5 mil. d'euros en indemnitzacions, 

i tot això, per no acabar tenint tampoc, per posar un exemple, 

una estratègia definida en l'àrea digital que, segons els experts, 

és l'àrea que ens pot permetre fer un salt pel que fa a ingressos, 

o per acabar eliminant Barça TV i Barça Desplaçaments.  

Aquest augment de membres al Comitè de direcció és àdhuc 

aparentment contradictori amb l'actual model unipersonal i 

presidencialista, model aquest últim que en tot cas no 

compartim. 

● Creiem que està fora de lloc que el Club i la Fundació hagin 

incorporat en nòmina familiars d'algun membre de la Junta 

Directiva, per exemple del president. No posant en dubte la vàlua 

professional d'aquestes persones, considerem que és important 

que la Junta Directiva doni exemple i incorpori professionals del 

màxim nivell sense cap relació familiar amb els seus membres 

(volem recordar que això ha estat possible gràcies als canvis 

introduïts en el codi ètic del Club les setmanes immediates de 

prendre possessió l’actual Junta Directiva). 

● Trobem absolutament inadmissible i molt greu que un proveïdor 

del Club (ISL) prestés diners a directius/ves perquè aquests/es 

últims/es poguessin complir amb les seves obligacions legals per 

ocupar el seu càrrec. 

● No ens agrada tampoc el tractament que s’està fent del que 

hauria de ser una de les prioritats del Club, el nou Palau 

Blaugrana. L’actual Junta encara no ha presentat una proposta 

ferma, ha canviat diversos cops els arguments presentats als 

socis i sòcies, i a més, ha signat uns compromisos que dificulten 

en gran manera la futura viabilitat del projecte, en un 

comportament que podria àdhuc vulnerar, presumptament, un 

mandat de l’Assemblea de compromissaris i compromissàries 

avui ja judicialitzat per un soci. 

En darrer terme, però en cap cas menys important, trobem molt 

qüestionable la gestió esportiva dels últims temps, per una 

varietat de raons: 



1. No ens agrada que el Club gasti i malgasti milions i milions 

d’euros en jugadors que, poques setmanes després d’arribar, ja 

no tenen lloc, més quan els nostres jugadors de la Masia 

demostren que són millors. Creiem que cal acudir a la pedrera 

per convenciment, i no per necessitat, després d'haver-hi 

incorporat més de 20 jugadors en tres anys, en una febre per 

fitxar no justificada i difícil d'entendre, tenint a casa el talent que 

tenim.  

2. No ens agrada tampoc que continuïn vinculats al Club aquells 

agents i intermediaris que han recomanat els jugadors 

inadequats esmentats en el punt anterior, particularment sabent 

que un d’ells, àdhuc, té litigis pendents amb el Club, fet que 

considerem completament inadmissible. 

3. Trobem incomprensible que el Club fitxi futbolistes que no pot 

inscriure, i que això provoqui que s’hagi de desprendre d’altres 

actius valuosos a correcuita. Inevitablement, la sensació que 

deixen aquestes actuacions és de mala planificació esportiva i la 

improvisació constant. 

4. I creiem que està totalment fora lloc que els propis alts 

mandataris del Club generin expectatives amb fitxatges no 

assumibles, fet que genera frustracions i afecta, també, la 

reputació de l’entitat. 

Hem volgut descriure diferents exemples d’actuacions que no ens 

agraden i no compartim. És cert que l’actual Junta Directiva ha fet un 

esforç important i ha pres també bones decisions, no obstant això, el 

balanç, sota el nostre parer, és clarament negatiu, per tots els motius 

a dalt expressats, alguns d'ells de molt de pes. 

Durant aquests tres anys, hem esperat pacientment aquell canvi que 

anhelàvem, tot respectant la voluntat de la majoria dels socis i sòcies 

expressada a les urnes el març de 2021. També ens hem reunit amb 

el Club, diversos cops, sempre amb ànim constructiu, entre altres, per 

proposar-los millores o formular-los preguntes (volem fer constar que 

aquestes preguntes sempre han estat ateses). 

 

És per tot el que hem exposat, a gairebé dos anys vista de les pròximes 

eleccions, i veient que els fets contraris al que hauria de ser una bona 

administració del Club es repeteixen cada cop amb més assiduïtat, hem 

decidit fer públic aquest comunicat. 



Per tot això, perquè creiem que el Club es mereix una gestió excel·lent 

(els resultats esportius sempre se’n deriven), i perquè creiem que 

aquell esforç fet l'any 2020 tot tirant endavant una moció de censura 

no ha vingut acompanyat, després, per una gestió de l'actual Junta a 

l'alçada del que tots nosaltres aspiràvem i esperàvem, apel·lem a la 

bona fe dels actuals directius i directives, que estem segurs tampoc en 

poden estar satisfets.  

 

Entenem que ha passat el temps suficient per constatar que tot el 

descrit no era conseqüència una mala ratxa ni d’una situació 

conjuntural, sinó una forma errònia de gestionar que continua 

hipotecant el futur de l'entitat.  

Perquè el Barça no mereix ni pot permetre’s esperar més temps, ens 

dirigim als membres de la Junta Directiva del Club per 

proposar-los que, en consideració al que disposa l’article 13B 

dels Estatuts, promoguin i plantegin a tots els socis i sòcies amb 

dret a vot, una consulta telemàtica de caràcter vinculant. 

Demanem que en concret es consulti si el president i els actuals 

membres de la Junta Directiva mantenen o no, avui en dia, la confiança 

de la majoria dels socis i sòcies per continuar gestionant el Club fins a 

la finalització de l’actual mandat. 

En cas que els socis i sòcies de forma majoritària expressin que no 

mantenen la seva confiança, demanem a la Junta Directiva que 

dimiteixi en ple per a l'oportuna convocatòria d'eleccions en els 

terminis previstos als Estatuts; i, en cas que els socis i sòcies expressin 

majoritàriament que mantenen la confiança, entenem que la Junta 

Directiva hauria d'acabar el seu mandat amb l’estabilitat que dona 

acudir a un instrument/eina contemplat als Estatuts i aconseguir 

renovar la confiança dels socis i sòcies. 

Considerem que aquesta proposta que plantegem és escaient, 

constructiva i jurídicament viable i, en aquests moments, la seva 

aplicació creiem garantirà la pau social que el Barça necessita per 

afrontar els grans reptes que té d'ara endavant. 

També avancem que, en cas que la Junta Directiva no aculli la nostra 

proposta, fàcil d’implementar i plenament democràtica, estudiaríem 

altres alternatives cercant el mateix propòsit. En aquest sentit, si en 

deu dies no rebem resposta a la proposta que formulem, entendríem 

llavors que la Junta Directiva no es vol sotmetre a la qüestió de 

confiança que proposem i plantegem.  

Volem insistir igualment que ens omple de satisfacció la bona ratxa de 

resultats del primer equip masculí de futbol, i desitgem com sempre 



que l'equip guanyi els màxims títols possibles aquesta nova temporada 

acabada d'iniciar. Just hem volgut cercar aquest bon inici 

esportiu, per emetre aquest comunicat i formular diverses 

propostes, i no al final de la passada temporada, aprofitant la 

manca de títols del primer equip de futbol. 

El que expressem en aquest comunicat, òbviament, va molt més enllà 

dels resultats: es guanyi o perdi, el rumb del Club com a entitat 

sempre és i serà el més important. Per això, ens volem dirigir 

també als nostres consocis i consòcies que sovint s'adrecen a nosaltres 

transmetent-nos el seu neguit, especialment quan el primer equip de 

futbol ensopega: necessitem el vostre suport públic a les propostes que 

hem decidit plantejar a la Junta Directiva. Creiem vital fer notar que 

la majoria dels socis i sòcies no es conformen i continuen 

creient que el Barça pot ser, i ho pot fer, infinitament millor. 

Ens volem adreçar també als mitjans de comunicació que segueixen 

al Club. Volem dir-los que en un moment crític pel Club, més enllà dels 

resultats esportius, necessitem més que mai el seu compromís amb la 

veritat. Sabem que les circumstàncies actuals, amb els darrers bons 

resultats esportius, poden fer que algunes veus intentin silenciar o 

minimitzar la gravetat de la situació que continua afrontant l’entitat. 

No obstant això, és precisament ara quan resulta imprescindible que 

el periodisme es mantingui ferm, que investigui, que repregunti i que 

no es conformi amb respostes insuficients i evasives. Sabem que la 

situació és extrema, i és crucial que es continuïn fent les preguntes 

difícils i que no es doni per fet tot el que s’escolta, des d’una única font.  

 

Assemblea de Compromissaris/es, octubre 2024. Proposta de 

mesures a implementar: 

 

Volem manifestar en darrer terme que no compartim l’actual model 

d’Assemblea de compromissaris/es, poc representatiu i participatiu i 

del tot insuficient com a únic espai real de participació del soci/a. 

Defensem replantejar-lo tant en la seva composició com en el seu 

funcionament, i obrir altres espais de decisió pels socis i sòcies tot 

reconeixent l’esforç del Club els darrers anys en aquest aspecte.  

Dit això, i tenint en compte la imminent Assemblea de Compromissaris, 

volem proposar, amb el mateix ànim i esperit constructiu, 

s’implementin les següents mesures per dinamitzar i promoure l’alta 

participació en la pròxima Assemblea de Compromissaris que serà 



convocada ben aviat, sempre que tinguin encaix amb els nostres 

Estatuts. 

(i) En primer terme, entenem que el Club assumirà el 

compromís del president Sr. Jan Laporta, manifestat el 23 

d’octubre de 2023, en el sentit que l’Assemblea sigui 

híbrida, és a dir, que es permeti la participació i vot 

presencial i telemàtic a l’hora. 

 

(ii) Entenem igualment cal fer un esforç pel Club per 

augmentar les reunions informatives prèvies a 

l’Assemblea amb les compromissàries i 

compromissaris, tant de forma presencial com també 

telemàtica, posant experts en totes les matèries que seran 

objecte de tractament a l’Assemblea. 

 

(iii) Considerem podria dinamitzar l’Assemblea, donar dret a 

tots els socis i sòcies no compromissaris/es a poder 

seguir l’Assemblea de forma telemàtica com 

espectadors a través del canal oficial del Club, com ja s’ha 

fet en moltes ocasions. 

 

(iv) Tanmateix, creiem que podria dinamitzar igualment 

l’Assemblea permetre l’entrada física de fins a cinc-

cents (500) socis i sòcies no compromissaris, que 

manifestessin prèviament el seu interès a seguir-la de 

forma presencial. 

 

(v) Igualment, creiem que és fonamental incloure com a punts 

de l’Ordre del Dia (la Junta Directiva és a temps de fer-ho), 

amb l’elaboració d’un dossier previ a lliurar als 

compromissaris i compromissàries: 

 

- En primer lloc, la presentació i informació sobre els 

comptes anuals de les 5 Societats de 

responsabilitat limitada que té actualment el Club 

amb relació a l’exercici social 2.023 (Barça Licensing & 

Merchaindising, S.L.; Barça Innovation Hub, SL.; 

Sudburylane, S.L.; Brideburg Invest, S.L.; i Locksley 

Invest, S.L.), i la identificació dels socis que el Club 

té en aquestes Societats, identificant totes les 

persones físiques que hi ha al darrere de cada Societat 

interposada amb els percentatges concrets de cadascun 

dels socis en cadascuna de les Societats.  

 



Tanmateix, cal que la Junta Directiva informi per escrit 

sobre quina contraprestació ha pogut rebre la 

mercantil ARAMARK amb relació a l’actual contracte 

que té subscrit amb el Club, per haver adquirit 

participacions d’una de les Societats a dalt esmentades.  

 

- En segon lloc, informació completa sobre 

l’assumpte “ISL”, aclarint especialment per quin 

motiu a “ISL” no se li ha retornat el préstec que va fer 

a alguns directius del Club i quins canvis (Adendes 

contractuals) ha pogut subscriure “ISL” amb el Club des 

de principis de 2021 fins avui. 

- I, en tercer lloc, per donar compliment a un compromís 

electoral, entenem necessari que la Junta Directiva 

informi sobre les comissions pagades en totes les grans 

operacions realitzades pel Club, informant en concret 

sobre els perceptors i sobre els imports percebuts. 

 

Visca el Barça i Visca Catalunya! 

 

A Barcelona, 23 de setembre de 2024 
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